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PM 2008: RVII (Dnr 021-2004/2007) 

 

 

FoU-enhetens finansiering och framtid 
Svar på skrivelse från Teres Lindberg (s) 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Skrivelsen från Teres Lindberg (s) anses besvarad med vad som anförs i denna 

promemoria. 

 

 

Föredragande borgarrådet Ulf Kristersson anför följande. 

 

Ärendet 

 

I skrivelsen redovisas att i utrednings- och statistikkontorets (USK) underlag till 

stadsbyggnadsnämndens beslut den 10 maj 2007 avseende tertialrapport 1 2007 har 

socialtjänstnämnden uppgett att den inte avsåg att efterfråga några tjänster från FoU-

enheten. Stadsbyggnadsnämnden beslutade därför att avveckla enheten. Vid social-

tjänstnämndens sammanträde den 15 maj 2007 framkom och bekräftades att nämn-

den inte tagit ställning till frågan. Slutsatsen är, enligt skrivelsen, att en verksamhet, 

med flera anställda, beslutas avvecklas på premisser som visar sig vara felaktiga och 

grundlösa.   

Teres Lindberg hemställer att kommunstyrelsen utreder följande frågor: 

- Finns det ett behov av FoU-enhetens verksamhet? 

- Om den inte behövs, vem har utrett den frågan för stadens räkning och har 

ansvar för beslutsunderlaget? 

- Om den behövs, vem tar då ansvar för den? 

- Oavsett om verksamheten behövs eller inte, vem svarar för verksamheten i 

förhållande till personal och andra intressenter? 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

 

Mina synpunkter 

 

Stockholms stads socialtjänst arbetar i allt högre utsträckning utifrån evidensbaserade 

metoder och insatser och det finns ett ständigt behov av utveckling. Att bland annat 

hämta kunskap från aktuell forskning är en självklarhet. En viktig skillnad från hur 

FoU-enheten fungerade är att forskningen nu helt och hållet ska utgå från målgrup-

pernas och verksamheternas behov och vilka områden som behöver utvecklas, vilket 

i tidigare organisation inte var fallet.  

Den FoU-verksamhet som vi nu bygger inom socialtjänstförvaltningen kommer 

att vara integrerad i Precens (Preventionscentrum Stockholm) och ska arbeta med 

utveckling av verksamheter.  
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Precis som stadsledningskontoret förutsätter jag att nämndernas beslutsunderlag är 

korrekta och att stadsbyggnadsnämnden, som fattade beslutet om förändringarna 

gällande den dåvarande FoU-enheten, har löst de frågor som uppstod gällande dess 

verksamhet och medarbetare på ett tillfredsställande sätt i enlighet med de lagar och 

avtal som finns på området.    

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Skrivelsen från Teres Lindberg (s) anses besvarad med vad som anförs i denna 

promemoria. 

 

Stockholm den 28 augusti 2008 

 

ULF KRISTERSSON 

 

 

Bilaga 

Skrivelse (16/5) om FOU-enhetens finansiering och framtid av Teres Lindberg 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Carin Jämtin (s), Yvonne Ruwaida (mp) och 

Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 

 

Vi föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. Avslå föredragande borgarrådets förslag till beslut 

2. Därutöver anföra följande. 

 

Faktum kvarstår att FoU- enheten har lagts ner eftersom Utrednings- och statistikkontoret har 

avgivit att socialtjänstnämnden uppgett att nämnden inte avsåg att efterfråga några tjänster 

från FoU- enheten, samtidigt som varken socialtjänstnämnden eller socialtjänstförvaltningen 

har tagit ställning i frågan. Vi kan konstatera att det föredragande borgarrådet inte lyckas 

bringa klarhet i på vilka grunder FoU- enheten har lagts ner. Det är också förvånande att bor-

garrådet inte reagerar starkare på ett felaktigt beslutsunderlag i en kontroversiell fråga. Till-

tron till en objektiv handläggning i stadens nämnder har skadats av majoritetens hantering av 

nedläggningen av FoU-enheten. 

 



3 

ÄRENDET 

 

I skrivelsen redovisas att i utrednings- och statistikkontorets (USK) underlag till 

stadsbyggnadsnämndens beslut den 10 maj 2007 avseende tertialrapport 1 2007 har 

socialtjänstnämnden uppgett att den inte avsåg att efterfråga några tjänster från FoU-

enheten. Stadsbyggnadsnämnden beslutade därför att avveckla enheten. Vid social-

tjänstnämndens sammanträde den 15 maj 2007 framkom och bekräftades att nämn-

den inte tagit ställning till frågan. Slutsatsen är, enligt skrivelsen, att en verksamhet, 

med flera anställda, beslutas avvecklas på premisser som visar sig vara felaktiga och 

grundlösa.   

Teres Lindberg hemställer att kommunstyrelsen utreder följande frågor: 

- Finns det ett behov av FoU-enhetens verksamhet? 

- Om den inte behövs, vem har utrett den frågan för stadens räkning och 

har ansvar för beslutsunderlaget? 

- Om den behövs, vem tar då ansvar för den? 

- Oavsett om verksamheten behövs eller inte, vem svarar för verksamheten 

i förhållande till personal och andra intressenter? 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 9 augusti 2007 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

I kommunfullmäktiges budget för 2007 slås fast att det sociala arbetet ska baseras på 

kunskaper och erfarenheter. Metoder och insatser ska vara evidensbaserade. Systematisk 

uppföljning och utvärdering av gjorda insatser är nödvändig för att det sociala arbetet ska bli 

meningsfullt och professionellt. Stadens nämnder och bolagsstyrelser samarbetar med olika 

högskolor om forskning och utveckling, oftast knutna till särskilda projekt. Inom det sociala 

området har socialtjänstnämnden det övergripande ansvaret att utveckla och följa upp verk-

samheten. Nämnden är fri att köpa sådana tjänster från olika utförare. Dessutom finns ett 

flertal statliga stimulansbidrag som syftar till att stödja utvecklingen av nya metoder, insatser 

och arbetssätt inom socialtjänstens verksamhetsområde.  

Stadsledningskontoret kan konstatera att det är staten genom högskolor och andra forsk-

ningsinstitutioner som ansvarar för forskning och utbildning på forskarnivå samt har till 

uppgift att sprida den nya kunskap som framkommer genom forskning. Socialstyrelsens 

institut för utveckling av metoder i socialt arbete (IMS) utvecklar standardiserade bedöm-

ningsmetoder, stödjer och genomför studier av sociala insatser, ställer samman kunskaps-

översikter och sprider resultat.  

Regeringen har den 20 juni 2007 beslutat om att ge en särskild utredare i uppdrag att ana-

lysera och lämna förslag på hur de statliga resurser som idag avsätts till socialtjänstens verk-

samhetsområde på bästa sätt kan stödja kunskapsutvecklingen. I direktiven redovisas att 

kunskap om sociala insatsers resultat och vad som ger god kvalitet och avsedd effekt är en 

förutsättning för en väl fungerande socialtjänst. För klienten/brukaren är det viktigt att känna 

till vad som fungerar bra inför planeringen av insatser. För yrkesverksamma är kunskapen 

nödvändig för att de skall kunna bedriva och utveckla arbetet, (Dir 2007:91). 

Stadsledningskontoret vill framhålla att det behövs en struktur för en organiserad överfö-
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ring av kunskaper och utveckling av metoder. Stadsdelsnämnderna har ett ansvar att utveckla 

socialtjänsten liksom socialtjänstnämnden som har det övergripande ansvaret för socialtjäns-

ten i staden. Socialtjänstnämnden har i budget för 2007 tillförts 1,5 mnkr för beställning av 

forsknings- och utvecklingsverksamhet.  

Den 1 januari 2007 överfördes FoU-enheten från kommunstyrelsen till stadsbyggnads-

nämnden (USK). Nämnden ansvarar för all verksamhet inom sitt område, inte stadslednings-

kontoret eller kommunstyrelsen. Om nämnden och deras förvaltning haft kännedom om att 

efterfrågan på tjänsterna skulle komma att vika, är det deras skyldighet att vidta åtgärder.  

Stadsledningskontoret kan konstatera ett behov av ett systematiskt utvecklingsarbete 

inom socialtjänstens område inte med nödvändighet måste betyda att det finns en FoU-enhet 

inom staden. Det finns ett flertal externa verksamheter som erbjuder mycket kvalificerade 

tjänster inom detta område.    

I utrednings- och statiskkontorets tertialrapport 1 för 2007 redogörs för konsekvenserna 

av nedläggningen av FoU-verksamheten. Bland annat framgår att ”Efter diskussioner med de 

tänkta ”beställarna”, främst socialtjänstnämnden tvingas kontoret konstatera att det inte finns 

ett tillräckligt intresse för kontorets FoU-verksamhet för att motivera en fortsatt verksam-

het.”   

Stadsledningskontoret förutsätter att nämndernas beslutsunderlag är korrekta. Stadsbygg-

nadsnämnden är ansvarig för sina beslut och för FoU-enhetens verksamhet och personal. 

 


